
Ældrerådet Frederikssund
Vinkelvej 6 

3630 Jægerspris 
E-mail: aeldreraadet0mail.tele.dk

ÆRF-R-07-11-19

Referat fra ordinært møde i Ældrerådet 
mandag d. 19. november 2007 kl. 9.00 

på De Tre Ege i Jægerspris

Deltagere:
Jørgen Christensen, Ole Klenke, Christian Heiberg, Bent Saysette, Hanne Thureson Graae, John 
Jensen, Erik Nielsen, Lise Lotte Due, Rigmor Nielsen. Souschef Birte Hansen deltog under pkt. 1.

Referent: Kirsten Kaarsberg 

1. Orientering fra kommunen

Størrelsen af det kommunale tilskud til madordning i 2007 oa i 2008.
Kommunen yder 17 kr. i tilskud. Egenbetalingen udgør 51 kr.
Produktion af mad uden udringning koster 68 kr., kørsel 17 kr. og mad med udbringning 68 +
17 = 85 kr. Kommunen må ikke opkræve betaling for kørsel. Prisen for døgnkost i plejeboliger 
udgør det dobbelte. Beregning af timepriser sendes ud med referatet.
Prisberegningen for 2008 er i gang og forelægges social- og ældreudvalget i december eller 
januar.
I 2008 stiger egenbetalingen for madudbringning til 56 kr. og prisen på døgnkost til 106 kr.
Erik Nielsen gør opmærksom på, at prisstigningerne udhuler pensionen, og spørger, hvor længe 
det skal fortsætte.

Optimering af madproduktionen
Man er ved at udarbejde kravspecifikation med henblik på udbud til privat leverandør. Samtidig 
bliver det undersøgt, om produktionen kan optimeres, evt. ved at nedlægge 1 -2  køkkener. 
Materialet skal være på plads inden sommeren 2008.

Det nve pleiehiemsbvaaeri er stillet i bero på grund af usikkerhed om rammebeløbet.
Der er behov for de 60 nye pladser Selv om kapaciteten af plejeboliger er udvidet med de 
nyopførte boliger på Østergården, og antallet af udenbys ansøgere er faldet, er der i øjeblikket 
lige så mange på venteliste som for et år siden (53).
Udenbys borgere, der afslår et tilbud, bliver slettet af ventelisten, og 2 måneders reglen vil 
bortfalde, hvis en borger kun ønsker at blive optaget på et bestemt plejehjem.

Forslaa om. at Produktionsskolen uddanner ssh-elever 
- er forelagt for uddannelsessygeplejerskerne.

Ældrerådet ønsker følgende belyst på næste møde:
• Kan ældrerådet involveres i budgetarbejdet på et tidligere tidspunkt, således at rådets 

mulighed for at optræde som rådgivende organ optimeres.
• Kriterier for udmøntning af de ekstra 100.000 kr. til frivilligt socialt arbejde.

Ældrerådet oplever, at store organisationer får tilskud på bekostning af de små.
• Hvor længe vil man fortsætte med udhule pensionen med stigende priser.
• Er der regler for, hvor stor en andel af budgettet, der skal afsættes til forebyggelse.
• Opfølgning på forslaget om uddannelse af ssh-elever på Produktionsskolen.
• Ældrerådet ønsker repræsentation med observatørstatus i Bruger- Pårørenderådene.
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2. Godkendelse af referat fra den 15. oktober 2007

Det præciseres, at Ældrerådets mødedag er mandag og ikke tirsdag, som der stod i referatet. 
Referatet i øvrigt godkendt.

Opfølgning på referatet
Medlemmerne melder tilbage, at der er ikke Bruger- Pårørenderåd på alle plejecentre, angiveligt 
fordi beboerne på nogle centre ikke magter at deltage.
Christian Heiberg deltager som observatør i Bruger- Pårørenderådet på Tolleruphøj, og 
Ældrerådet ønsker - jf. referat fra mødet i januar 2007 - at deltage med observatørstatus på 
alle centrene.
Uddrag af Lov om Social Service vedr. Bruger- Pårørenderåd sendes ud med referatet.

3. Orientering fra formanden

Ole Klenke ønsker at udtræde af Ældrerådet pr. 1. januar 2008 på grund af arbejdsbyrde i 
boligselskab m.v. Inge Nordstrøm er 1. suppleant til Ældrerådet og indkaldes til mødet i januar. 
Jørgen Christensen indtræder i Klagerådet i stedet for Ole Klenke. Der skal udpeges en 
stedfortræder for Jørgen Christensen.

Deltagelse i regionsmøder
Der er inviteret 2 deltagere. Christian Heiberg udpeges som fast deltager. Herudover deltager 
John Jensen den 28. november.

Besøg af forebyggelseskonsulenterne
Jette Søe har tilbudt, at forebyggelseskonsulenterne kan informere om deres arbejde på et af 
Ældrerådets møder. Jørgen Christensen kontakter Jette Søe og takker ja til tilbuddet.

Diæter til ældrerådsmedlemmer er skattepligtige.

Madsmagning
Ældrerådet konkluderer, at ikke alle produkter egner sig til at blive leveret i køle-vacumpakket 
stand. Maden fra de lokale køkkener, var indbydende og smagte godt, mens køle-vacumpakket 
mad fra en af de fremmede leverandører virkede mindre indbydende.

Fortovene i Skibby
En borger har henvendt sig om fortovene i Skibby, som er vanskelige at færdes på grund af 
niveauforskelle, manglende nedkørsler, udstillede varer og parkerede biler.
Ældrerådet videresender klagen til Teknik og Miljø med en kommentar om, at der er problemer i 
hele kommunen.

4. Information og kontakt til bagland

Ældrekontakten
Ole Klenke har mundtligt orienteret formanden for Social- og Ældreudvalget om, at udgivelsen af 
bladet er udsat Det konkluderes, at Ældrekontakten ikke kan udgives i år, og Jørgen Christensen 
vil undersøge, om det afsatte beløb kan overføres til 2008.
Der er enighed om, at Ældrekontakten både skal udtrykke Ældrerådets holdninger og informere 
om aktiviteter, foreninger m.v. Ole Klenke gør opmærksom på, at avisen har givet tilsagn om at 
være behjælpelig med det redaktionelle.

Orientering om Sundheds- og Forebyggelsesudvalget
Bent Saysette orienterer om, at der er afsat midler til Sundhedstorvedag - formentlig lørdag den 
24. maj, mobilt sundhedstilbud, kursus for alkohol-nøglepersoner, rygestopkurser og 
udviklingspulje til aktiviteter. I Sundhedsdialogforum er der forslag om en kassevogn eller 
autocamper til det mobile sundhedstilbud.
Erik Nielsen spørger, om der er regler for, hvor stor en andel af budgettet der skal afsættes til 
forebyggelse.
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Orientering fra Social-og Ældreudvalget skal fremover være fast punkt på dagsordenen 

Ansvarlige for at følge fagudvalgenes arbejde:
Social- og ældreudvalg:.................................... Jørgen Christensen
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget: ...............Bent Saysette
Teknik- og Miljøudvalget: .................................Ole Klenke
Kultur- og Fritidsudvalget:................................ John Jensen

Medlemmer af Klagerådet___________________ Suppleanter
Ole Klenke, formand......................................... Jørgen Christensen
Christian Heiberg............................................. John Jensen
Lise Lotte Due.................................................Hanne Thureson Graae

5. Økonomi

Køresedler skal afleveres til Rigmor Nielsen, som sørger for udbetaling.
Hun forventer at kunne udbetale medlemmernes diæter på det ekstraordinære møde mandag 
den 29 november.

6. Næste møde

Mandag den 21. januar 2008 kl. 9.00 på Rådhuset, Lokale A106 - F8, Torvet 2 i Frederikssund. 
(Mødelokalet er booket til alle ordinære møder i 2008).

7. Eventuelt

Bent Saysette påpeger, at et høringssvar, sendt til kommunen, er udateret og skrevet på det 
gamle brevpapir. Fremover bruges det nye brevpapir både til breve, dagsordner og referater.

Hanne Thureson Graae foreslår, at der hvert år et holdes møde for kommende pensionister for at 
informere om muligheder for ældre, økonomi m.v.
Punktet sættes på dagsordenen til næste ordinære møde.
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